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  Nedávno se mi dostalo do rukou cédéčko s názvem Ode zdi ke zdi. Musím se přiznat, že
jsem už dlouho čekal na chvíli, kdy se 
Jana P.S.
, sólová interpretka na tomto CD, rozhodne pro nějaký vlastní projev. Věděl jsem, že by si to při
svých nesporných pěveckých kvalitách rozhodně zasloužila.
  Už první zrakový vjem při pohledu na design (Vlaďka Broukalová) je pro mne velice příjemný a
krásně předznamenává hudební obsah.
  Ten už mne ale tolik nepřekvapil. Vím totiž, co se v hlasovém fondu Jany skrývá. Že do svého
hlasu dokáže naprosto věrohodně, jaksi mimochodem, ale přitom přesvědčivě a podmanivě
dostat napětí, pokoru, lítost, rezignaci, máchovskou pomíjivost, nekonečnost čekání, touhu,
vzpouru, vztek… snad jakékoliv duševní rozpoložení, na které si můžeme vzpomenout.
  Její zpěv na cédéčku je tedy jen zdánlivě „Ode zdi ke zdi“. Má podle mého názoru dost přísný
záměr: Totiž konečně (jakoby po dlouhém půstu) se odvázat v různých polohách, situacích,
žánrech. A právě to, zdá se mi, se Janě velmi dobře podařilo. Skoro se mi zdá, že chtěla říci:
„Jen pozorně sledujte, co se v mojí duši skrývá a co jednou nutně muselo ven.“ {desky 1766}
  Country písničky mi připadají nahrané a nazpívané s jistotou, v moderním trendu, slova si
rozumějí s melodiemi (z hlediska přízvuků a důrazů). Jinými slovy, do country může Jana
„nastoupit ihned“, bez problémů ( Ať mi kopou hrob). Ale aby tam mohla vyniknout, to by
možná vyžadovalo ještě trochu času (a hlavně reklamy :-). 
  Co mě však mimořádně zaujalo, je Janin bluesový projev. Pro mne je v tomto směru přímým
zásahem skladba Ode zdi ke zdi (hudba Dušan Vainer, text David Konopáč) s krásně
vypilovanou aranží, kde nic nepřebývá ani nechybí. A také píseň 
Lásko
(Josh Haden, český text David Konopáč). s mistrovsky hudebně i textařsky využitou hláskou
„á“. No, a nazpívat třeba po Evě Olmerové nebo Karlu Plíhalovi Kainarovo 
Blues železničního mostu
, to chce odvahu a jistotu. Ale povedlo se, písnička v moderním bluesovém kabátku je podle
mého názoru nesmírně působivá. Janino blues má, jak to říkají muzikanti… no, prostě… šmrnc.
:-) 
  Ale na závěr si chci nechat živou studiovou nahrávku, bonus: Gramofon, šanson Tomáše
Berky. Jedna z nejkrásnějších písní, které jsem v poslední době slyšel a která mě přesvědčila,
že právě šanson je žánr, který byl pro Janu P.S. přímo stvořený. Lovec by řekl „zásah přímo na
komoru srdeční“. Tenhle kousek si můžu přehrávat pořád dokola a nikdy mne neomrzí.
  Je velké štěstí, když se ve skvělém studiu (Lauter von Bach Propeller Studios) dají dohromady
úžasní muzikanti, autoři hudby a textů (Jarda Hnízdil, David Konopáč, Jiří Šlupka Svěrák…),
kteří dokáží s porozuměním a pokorou rozestlat zpěvačce postýlku. A když ona to všechno
navíc umí dokonale rozvinout a ozdobit originalitou svojí osobnosti.

 1 / 1


